

# 銘傳大學社會科學院

## 「網路犯罪防治學分學程」課程架構表

執行單位：犯罪防治學系

中華民國 105 年 3 月 22 日第 1 次系課程暨第 4 次系務會議訂定通過  
中華民國 105 年 4 月 12 日社會科學院第 2 次院課程暨第 7 次院務聯席會議審議通過  
中華民國 105 年 5 月 12 日教務會議審議通過

課程類型	課程名稱	學分數	備註
必修課程 (14 學分)	犯罪學	3	犯防系開設
	刑法總則	3	犯防系開設
	計算機概論	3	資訊學院開設
	電腦網路導論	3	資訊學院開設
	多媒體基本應用	2	傳播學院開設
選修課程 (任選 7 學分)	刑法分則	3	犯防系開設
	民法概要	3	犯防系開設
	文宣影片製作	2	傳播學院開設
	網路安全	3	資訊學院開設
	程式設計 (一)	3	資訊學院開設
	個人資料保護法暨金融消費者保護法	2	財法系開設
	消費者保護法	2	財法系開設
備註	1、 修習本學程學生必須完成至少 21 學分課程之修習，其中必修 14 學分、選修 7 學分，選修至少應有 6 學分不屬於學生原學系及輔系之科目。 2、 學生選修資訊學院、傳播學院及法學院開設之學分學程內之專業科目，可視為系上專業選修。		

# Enforcement Rules for Network Crime Preventing and Controlling Focused Course Program of the School of Social Science at Ming Chuan University

Executive Unit : the Department of Criminal Justice

Passed at the Department Affairs Committee Meeting on March 22, 2016

Passed at the School Affairs Committee Meeting on April 12, 2016

Passed at the Academic Affairs Committee Meeting on May 12, 2016

Course Type	Courses	Credits	Note
Required courses (14 Credits)	Criminology	3	Department of Security Management and Community Affairs
	General Principles of Criminal Cod	3	Department of Security Management and Community Affairs
	Introduction to Computer Science	3	School of Information
	Introduction to Computer Networks	3	Department of Security Management and Community Affairs School of Information
	Multimedia Basic Technology	2	School of Communication
Elective Courses (Complete at least 7 course credits)	Criminal Code: Offences	3	Department of Security Management and Community Affairs
	Introduction to Civil Code	3	Department of Security Management and Community Affairs
	Commercials Film Production	2	School of Communication
	Networking Security	3	School of Information
	Programming Design I	3	School of Information

Course Type	Courses	Credits	Note
	Personal Information Protection and Financial Consumer Protection Act	2	School of Law
	Consumer Protection Law	2	School of Law
Note	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Students of this program must complete 21 credit hours. Among them, at least 6 credits shall come from the outside of the departments of the student's major and minor.</li> <li>2. Students take the courses from the School of Information, School of Communication and School of Law, may regard as elective courses.</li> </ol>		